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Warszawa, 04 kwietnia żOI8 r.

SPRAWOZDAN!E

z działalnościZarządu Federacji FSSM RP

za okres 2OL4-2OL8

Wstęp

lll Kongres FSSM RP odbywa się pod hasłem ,,zmian prawno-historycznych" podjętych przez

rząd PlS ijego satelitów.

Przypomina my, że okresy współpracy organizacji mundurowych z ,,wład zą" w okresie 1989 -
2018 maja rożny charakter:

1989 - 1999 - w tym okresie przy udziale resortów : obrony narodowej, spraw wewnętrznych
i sprawiedliwoŚci tworzyły się organizacje skupiające emerytów i rencistów mundurowych.
W latach 9O-tych wszystkie organizacje działające w strukturach resortów ,,siłowych"
pozostających w gestii Prezydenta RP otrzymywały znaczne wsparcie kierownictwa resortów.

1999 - 2005 - w okresie tym podjęto próbę likwidacji odrębności systemu emerytalnego dla

mundurowych. Zaproponowano włączenie do systemu powszechnego. W odpowiedzi
organizacje emerytów mundurowych powołały Komitet lnicjatywy Obywatelskiej, który
zebrał 180.000 podpisów. Przy wsparciu SLD i PSL Sejm przyjąl4 z 5 wniosków zawartych
w projekcie (zachowano odrębność rozwiązań emerytalnych dla żołnierzy i funkcjonariuszy).
Nie przywrócono ,,waloryzacji płacowej", którą zastąpiono mniej korzystna ,,rewaloryzacją
cenową". Powołane w tym czasie przez czynnych funkcjonariuszy i emerytów,,Porozumienie
związków i stowarzyszeń służb mundurowych" spełniło swoją rolę jako koordynator działań.

2005 - 2007 - w okresie rządu ,,PiS - Samoobrona - LPR" przygotowano projekt zmiany
ustawy o zaopatrzeniu emerytalnym funkcjonariuszy , w którym planowano w sposób
drastyczny obniżyć świadczenia emerytalne b. funkcjonariuszom służb ochrony państwa.

Propozycja ta nie została zrealizowana, ze względu na,,zawirowania w obozie wladzy". Byłto
jednak wyraŹny sygnał powrotu do rozliczeń z przeszłością Polski Ludowej jaki jeszcze

w !992 r wyrażało w swoim programie Porozumienie Centrum.
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2OO7 - 2OI5 , władze lll RP rozpoczęły demontaz systemu ubezpieczeń społecznych, w tym
o zaopatrzeniu emerytalnym żołnierzy i funkcjonariuszy. Ustawa obnizająca świadczenia
emerytalne funkcjonariuszy z 2009 r. dała sygnał, ze nic nie jest wieczne, w szczególności
słowa i zobowiązania polityków. W okresie 2OO7 - 2OL5 rządząca większość po-pSl ,,nie
zabezpieczyla" prawnie stabilności funkcjonowania Państwa, a nawet poprzez
niefrasobliwość podejmowanych rozwiązań prawnych (manipulacj a przy Trybunale
Konstytucyjnym) czy wyraŹne odcinanie się od historii formacji mundurowych Polski Ludowej
(zmiana ceremoniału wojskowego i policyjnego) spowodowala, że obejmująca w 2015 r

władzę prawica (PlS i jego koalicjanci) mogli podjąć działania destabilizujące Państwo.
Powołanie w 2009 roku Federacji Stowarzyszeń Służb Mundurowych RP było odpowiedzią na

działa n ie władzy p rzeciwko środowis ku m u n d u rowych.

2OI5 - do chwili obecnej - ,,dobra zmiana" realizując swój program zamierza zmienić
Konstytucję RĘ aby utrwalać rządy autorytarne. Podporządkowanie władzy sądowniczej
umoŻliwi kontrolę orzeczeń sądowych, kontrolę legalności wyborów Kolejnym krokiem
będzie zamach na wolność mediów (o władzy będzie można pisać tylko dobrze). Kolejnym
krokiem to wychowanie ,,nowego pokolenia". W polityce wewnętrznej jak kazda dyktatura
musi mieĆ wroga wewnętrznego, którego można oskarżyć o wszystkie nieprawidłowości a
takŻe działanie przeciwko ,,dobrej zmianie" , ,,Ustawa represyjna" z 16.12.2016 r jest tego
właśnie przykładem. Nie chodziło o prawo, tylko o zemstę polityczną.

l. Dane FSSM RP

Federacja Stowarzyszeń Służb Mundurowych Rzeczypospolitej Polski , 00-864 Warszawa,
ul. Krochmalna 32 lok. 35. W dniu 25 listopada 2009 r. wpisana do rejestru KRS nr
OOOO3 427 38, Rego n 142-288-47 1, N l P 7l3-282-6L-O5.

W Federacji funkcjonują członkowie zwyczajni: Stowarzyszenie Emerytów i Rencistów
Policyjnych,ZwlązekŻołnierzy Wojska Polskiego, Związek Emerytów i Rencistów Pożarnictwa
RĘ Krajowy Związek Emerytów i Rencistów Służby Więziennej,Związek Emerytów i Rencistów
StraŻy Granicznej, Stowarzyszenie Generałów Policji RĘ Związek Byłych Funkcjonariuszy
SłuŻb Ochrony Państwa, Stowarzyszenie Komendantów Policji, Związek Polskich
SPadochroniarzy - l Oddział w Warszawie, Stowarzyszenie Tradycji Ludowego Wojska
Polskiego im. Gen. Zygmunta Berlinga, lwiązek Funkcjonariuszy Biura ochrony Rządu,
Stowarzyszenie Byłych Żołnierzy i Funkcjonariuszy Służb Granicznych Rp ,,Granica",
Mundurowy Klub Motorowy RP.

Członkami wspierającymi są: Stowarzyszenie Spadkobierców Kombatantów ll Wojny
Świ atowej oraz Stowa rzyszen ie Komenda ntów Pol icj i Polski ej.

W okresie sprawozdawczym z działalności w Federacji zrezygnowało ,,Stowarzyszenie
im. Rodziny Nalazków", a zawiesiła działalność jako członek wspierający ,,Desantowa
Jed nostka Ratowniczo-Gaśnicza".



Członkowie Zarządu (wypis z KRS):

1,. Czarnecki Zdzisław- Prezydent Federacji,

2. Grzegorczyk Ewa - Skarbnik Federacji, członek Prezydium,

3. Kwiecień Janusz - Wiceprezydent Federacji, członek Prezydium,

4. Kruszyński Jan - Sekretarz Generalny Federacji, członek Prezydium,

5. Grobelny Henryk - członek Prezydium,

6. Mentlewiak Bogdan - członek Zarządu Federacji,

7. Nowak Jan - członekZarządu Federacji,

8. Pyrcak Jan - członek Prezydium,

9. Borowiński Henryk - Wiceprezydent Federacji, członek Prezydium

10. Tokarski Henryk - członek Zarządu Federacji,

Lt. Puchała Franciszek -członek Zarządu Federacji,

12. Niepsuj Maciej - członek Zarządu Federacji,

13. Walasek Władysław - członek Zarządu Federacji,

1,4. Gazarkiewicz Jan - członek Zarządu Federacji,

15. Bielec Marek - członek Łarządu Federacji,

16. ForgielAntoni - członek Zarządu Federacji,

t7. Duda Antoni - członek ZarząduFederacji,

18. Jankowski Jerzy - członek Zarządu Federacji,

19. Chwaliński Zbigniew - członek Zarządu Federacji,

20. otrębski Michał - Wiceprezydent Federacji, członek Prezydium

21,. Politowski Zygmunt - Wiceprezydent Federacji, członek Prezydium

22. Kacprzak Jan - Wiceprezydent Federacji, członek Prezydium,

23. Dagow Janusz - członek Zarządu Federacji,

24. Rdzanek Kazimierz - członek Zarządu Federacji,

25. Góran Ryszard - członek Zarządu Federacji.

W okresie kadencji 2OL4-2O!8 we władzach Federacji nastąpito kilka zmian.
Zdzisław Przeszłowski (ZŻWP) został zastąpiony przez Jana Kacprzaka (zżwp), a po jego
Śmierci funkcję Wiceprezydenta Federacji powierzono Henrykowi Budzyńskiemu (ZZWp).
Tadeusza Broczkowskiego (MKM RP) zastąpił Janusz Dagow (MKM RP).. Romana
Orłowskiego (STLWP) zastąpił Kazimierz Rdzanek (STLWP). Po śmierciJerzego Wójcika (zżwp}
członkiem Zarządu Federacji został Ryszard Góran (ZFBOR).

Komisja Rewizyjna FSSM RP do połowy kadencji pracowała w siedmioosobowym
składzie (Bartula Zdzisław, Krasicki Andrzej, Kubacki Aleksande1 Papis Jan, Pietryka Zdzislaw,



RussekAndrzej iSadurska Barbara), d po rezygnacji Zdzisława Bartuli (SKP) do końca kadencji
w składzie sześcioosobowym.

ll. Zasadv. formy i zakres realizacii celów statutowvch,

W okresie sprawozdawczym przeprowadzono !4 posiedzeń Zarządu Federacji : 29.05.2OL4,

Io.og,zoLL, IL,I2.21L4, I2.}3.2QL5, o8.1o.2o15, 07.04.2016, 23.06.201,6, 2o.o7.2oL6,
24.It.2o16, 79,o1,.2ot7, 29.o3.2ol7, 19.06.2017, t9,1o.2ot7, 22.02.2018.

Odbyło się również 5 posiedzeń Prezydium 7arządu Federacji:

I2.o2.2o 15, tL.o6.2oL5, ]. 0. 09. 2 0 75, 23,o2.2o 77 .

Podstawą działania Łarządu Federacji na lata 2OI4 * 2018 jest Uchwała Programowa
Kongresu nr llK/5lZOL4ll z dnia 7 marca 2OI4 roku, w której wskazano, że Federacja winna

skupić swoje działania na :

1) integracji organizacji zrzeszonych w Federacji oraz utrzymywanie kontaktów
z funkcjonariuszami i żołnierzami w służbie czynnej,

2) pozyskiwaniu do członkostwa w Federacji organizacji skupiających emerytowanych
żolnierzy i funkcjonariuszy, których cele są zgodne z celami Federacji,

3) podjęciu działań w ramach współpracy międzynarodowej,
4) współpracy z Parlamentem i Rządem RĘ w szczególność i z resortami obrony narodowej,
spraw wewnętrznych, sprawiedliwości, pracy i polityki społecznej,

5) nawiązaniu wspótpracy z innymi organizacjami senioralnymi,
6) udziale w konferencjach, naradach , uroczystościach odpowiadającym celom Federacji,

7) a ktywnym uczestn ictwie w wyborach (pa rla menta rnych, sa m orządowych ).

Ad. 1- . Federacja, jak i organizacje w niej zrzeszone przywiązuje dużą wagę do współpracy

z organizacjami czynnych żołnierzy i funkcjonariuszy. Dobrze funkcjonuje współpraca

w Policji, Strazy Granicznej, Służbie Więziennej i Pożarnictwie. Czego wyrazem są deklaracje
wspierające działania Federacji przeciwko ,,ustawie represyjnej". Po wypowiedzeniu przez

MON jednostronnie umowy o współpracy z organizacjami żołnierzy rezerwy , kontakty
służbowe z czynnymi strukturami Wojska Polskiego zostały zawieszone. Prowadzone są

rozmowy o nawiązaniu porozumienia o współpracy pomiędzy obiema federacjami: FSSM RP

oraz Federacją Związków Zawodowych Słuzb Mundurowych, które umożliwiłoby
kontynuowanie wspólnego działania w ramach ,,POROZUMlENlA" w latach 1999 - 2oo9.

Ad. 2 . W okresie kadencji do Federacji wstąpiły 3 organizacje : ZFBOR i SBZ|F SG ,,Granica"
jako członkowie zwyczajni oraz SKPP jako członek wspierający. Zrzeszanie jak największej

iloŚci organizacji skupiających emerytowanych żołnierzy i funkcjonariuszy jest bezsprzecznie
zasadne. Zebrane doŚwiadczenie wskazuje jednak, że rozdrobnienie organizacyjne jest



główną słaboŚcią Środowiska mundurowego, W kazdej formacji powinna być jedna
organizacja skupiającą wszystkich, realizująca zadania polityczne. Organizacje branżowe
byłyby jej uzupełnieniem .

Ad. 3. Federacja nie podjęła współpracy międzynarodowej w ramach organizacji środowisk
mundurowych. Przeszkodą są wymogi formalne. W organizacjach ,,EURoMlr' (wojsko)

i EUROCOP (Funkcjonariusze) są już reprezentanci naszego śr.odowiska. Zadania na arenie
m iędzyn a rodowej rea lizujemy poprzez ZŻW P i NSZZPo|.

Ad.4. W okresie kadencji współpracę z Parlamentem i Rządem można podzielić na 2 etapy:
1) ŻOOL4 - 20L5 - gdzie kontakty merytoryczne prowadzono na poziomie Komisji
Parlamentarnych. Przykładem dobra współpraca z Komisją Spraw Wewnętrznych (Marek
WÓjcik) zaowocowała tym, że projekt ,,dezubekizacji" Patryka Jakiego trafił do ,,kosza".
Na bieząco przedstawiciele Federacji utrzymywali robocze kontakty z Szefami Służb. W tym
okresie w oparciu o ,,ceremoniał wojskowy" i ,,ceremoniał policyjny" przedstawiciele
Federacji brali udział w uroczystościach państwowych i resortowych, na które byli zapraszani.

2| 2Ot5- do chwili obecnej. ,,Dobra zmiana" zarówno w Parlamencie jak i w Rządzie kontakt
z Federacją ma tylko pisemny. W tym czasie Federacja skoncentrowała się na kontaktach
z ,,oPozYĄą" parlamentarną i pozaparlamentarną. Na tym polu odnotowujemy sukcesy.
Przykładem jest podpisanie porozumienia z SLD , w którym Sojusz zobowiązał się włączyć do
swojego programu jako priorytet,,obronę spraw socjalnych emerytów mundurowych".

Ad. 5. Wychodząc naprzeciw oczekiwaniom, aby nie zamknąć się tylko wewnątrz
mundurowych, Federacja zaczęła działać w ramach ,,polityki senioralnej". Szczegótnie
aktYwnie w Obywatelskim Parlamencie Seniorów. Jest tam nas kilkudziesięciu. Dwunastu
rePrezentuje centrale organizacji wchodzących w skład Federacji, a pozostali lokalne
Środowiska senioralne. Kierowniczą rolę w OPS odgrywają : Polski Związek Emerytów,
Rencistów i lnwalidów, Uniwersytet Trzeciego Wieku oraz Gminne Rady Senioralne. Na

Poziomie regionalnym zadaniem struktur terenowych (zarządów terenowych oraz komitetów
Protestacyjnych) jest nawiązanie współpracy z w/w organizacjami. Podejmowane działania
winnY byĆ ukierunkowane na pobudzenie aktywności emerytów mundurowych
w społeczeństwie,,NlC o NAS bez NAS".

Ad. 6. Federacja aktywnie propaguje problematykę ,,mundurowych" zarówno poprzez
organizowanie konferencji czy tez udział w organizowanych przez innych . Przykładem jest
dwukrotnie zorganizowane w 2OI4 i 2015 w Łodzi z inspiracji płk dr Czesława Marmury
(ZŻWP| konferencje nt ,,Zdrowia mundurowych". Wnioski z tych konferencji zostały
oPublikowane na stronie Federacji jak i organizacji zrzeszonych. We wrześniu 2o16 r.
w Warszawie zorganizowano z rozmachem konferencję nt. ,,Mundurowi w społeczeństwie
obYwatelskim". Jej przesłaniem było ostrzeżenie przed planowanymi przez ,,dobra zmianę"



ustawami zmieniającymi porządek prawny (,,ustawa represyjna", atak na Sądy, atak na
media). W 20],5, 201,6 i 2OL7 roku przedstawiciele Federacji uczestniczyli w konferencjach
organizowanych przez prof. Jerzego Jaskiernię w Sejmie RP. Tematem tych konferencji były
,,Prawa człowieka w europejskich systemach prawnych". We wrześniu 2oT7 r.

Przedstawiciele Federacji brali aktywny udział w Konferencji zorganizowanej przez EURoMlL
w Budapeszcie, gdzie w formie ,,prezentacji multimedialnej" przedstawili skutki ,,ustawy
represyjnej". Problem ten został odnotowany przez kierownictwo EURoMlL-u, które
zapowiedziało zorganizowanie w najbliższym czasie konferencji poświeconej: obronie
godnoŚci i honoru żołnierza i funkcjonariusza. W lutym 2018'r udział 44 osobowej delegacji
Federacji w ,,wysłuchaniu społecznym" w Parlamencie Europejskim nt. ,,Represje wobec
Żołnierzy i funkcjonariuszy w Polsce". Wysłuchanie zorganizowali europosłowie SLD (Janusz
Zemke, Bogusław Liberadzki i Krystyna Łybacka). Konsekwencją tej konferencjijest włączenie
Problematyki ,,ustawy represyjnej" w pakiet zarzutów dot. ,,łamania prawa" jakie Komisja
EuroPejska stawia Rządowi PiS. Skierowali również pismo informujące o problemie
dotYczącym obniżenia emerytur funkcjonariuszom mundurowym w potsce do
Przewodniczącego Komisji Europejskiej Jean-Claude Junkera. W dniu 5 kwietnia 2oL8 r.
otrzymali odpowiedŹ, że Komisja Europejska zbada tę sprawę, a osobą odpowiedzialną za ten
Proces będzie Komisarz ds. zatrudnienia, spraw społecznych, umiejętności i mobilności
Pracowników - Marianne Thysen, która po analizie sytuacji udzieli w imieniu Komisji
Europejskiej ofi cjalnej odpowiedzi.

Ad. 7. Realizacja tego punktu (udział w wyborach) jest jednym z głównych zadańjakie przed
sobą stawia Federacja. Podczas 64 spotkań jakie w wielu miejscowościach w okresie 2Ot7 -
20t8 odbyli liderzy KlU FSSM RP uzyskano szereg potwierdzonych informacji, że
zdecydowana częŚĆ Środowiska mundurowego (emerytów, rencistów ale także będących
w słuŻbie) w kampaniach wyborczych 2OL5 roku (prezydenckiej i parlamentarnej) głosowała
na PiS lub nie brała udziatu w wyborach. Powody takich decyzji były różne. Najczęstsze
przesłankitakich zachowań to; nie mam na kogo głosować, straciłem zaufanie do po orazźle
Prowadzona kampania wyborcza ze strony SLD (Ogórek, nie przemyślane sojusze). Federacja
wraz z organizacjami zrzeszonymi zmodyfikowała PLAN działania na lata 2OI7 - 2o2o,
W którym jako priorytet nakreślono przygotowanie ,,mundurowych" do wyborów
(samorządowych, parlamentarnych, prezydenckich). Opowiadamy się za aktywnym
uczestnictwem w wyborach (zgłaszanie swoich kandydatur, współpraca w komitetach
wYborczych, udział bezpośredni w wyborach). Nasze środowisko mogło popełnić błąd
głosując na PiS w 2015. Błądzenie jest rzeczą ludzką, ale ponowne głosowanie na piS lub jego
satelitów to GŁUPOTA. Tego nie można wybaczyć.

lll. Uchwałv Zarządu Federacji

t/X/201,4- wybór Prezydium Zarządu Federacji

2 l n / 20t4 - wybór Prezydenta, Wice p rezydentów, Sekreta rza G en era ln ego iskarbnika
3|X/2OL4- powołania Komisji ds. Promocji FSSM RP

4/X/2OL4 - zakres współpracy i podpisywania porozumień z innymi organizacjami,
5/lll2074 - zmiany ewidencjonowania kosztów statutowych



6/lll2}L4 - zasady udzielania i rozliczanie zaliczek

7 /lll?.}L4 - zasady rozliczania podróży krajowych i zagranicznych

8llll2OL4 - nadanie Adamowi Rębaczowitytułu Honorowy Prezydent Federacji

9llllZOLi - zatwierdzenie sprawozdania finansowego za 2OL4

LOlUl2OL5 - zasady rozliczania delegacji

1,L/ ll l 2075 - skreślen i a z czło n kostwa,,Stowa rzyszen ia i m. Na l azków"

12/U|2OL5 - zasady sporządzania sprawozdań finansowych dla jednostek mikro,

L3llll2OI6 - zatwierdzenie sprawozdania finansowego za 20!5

14lU/2O16- zmiana wysokości składki członkowskiej i opłaty wpisowej
L5llll2}t6 - zmiany w składzie ZF .

76/Ul2O16 - stanowisko w sprawie projektu zmiany ustawy emerytalnej
17/ll/2016- zmiana składki członkowskiej i opłaty wpisowej
t8 /SI /2017 - przyjęci e prelim i n a rza b ud żetowego

19/ll/2017 - powołanie zespołu ds. ,,ustawy represyinei"
2O/ll/2O77 - przyjęcie w poczet członków wspierających SKllWŚ
21/lll2077 - zmiana polityki rachunkowości Federacji
22/X/2OL7 - zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2OL6
23l1ll2ol7 - zmiany w składzie ZF Zdzisława Przeszłowskiego zastąpił Jan Kacprzak
24lll/ż077- przyjęcie ZF BoR w skład członków zwyczajnych Federacji
25/Ul2O17 - powołanie Ryszarda Górana w skład ZF

25A/l1l2o17 - powołanie Komitetu organizacyjnego lll Kongresu FssM RP
26/ll/2017 -określenie miejsca, czasu i kosztów lll Kongresu FssM RP

27/lll2o17 -wybórdelegatów iprzedstawicieli na lll Kongres FssM RP

28/lll2ot7 - przyjęcie sBZiFsG ,,Granica" w poczet członków zwyczajnych
29lll/2078 - przyjęcie SKPP w poczet członków wspierających
3Ollll2OI8 - zatwierdzenie sprawozdania finansowego za 2OL7

33,/U/2OL8 - rekomendacja projektu ,,Porządek Obrad lll Kongresu''
32/Ulza§ - rekomendacja projektu ,,Regulamin Obrad lll Kongresu''

lv. komisie zarzadu Federacii

Prace Komisjistałych Federacji należy podzielić na 2 okresy:
1| 2OL4 -2076 - Komisje stałe FederaĄiZarząd Główny przejął po pierwszej Kadencji. W tym
okresie skoncentrowano się na realizacji zadań ustalonych Uchwałą programową Federacji.
a) komisja ds. prawnych działająca w pierwszym okresie w składzie (H. Grobelny, J. Kacprzak,
J. Cała} przekształciła się w komisję prawno-statutową (M. Otrębski, J. pyrcak). Działania
komisji skoncentrowały się na wypracowaniu zmian statutu FssM Rp.

b) Komisja ds. medialnych (J. Kacprzak, M. Biały, A. Szyszko, R. Dziubek, M. Kacprzak)
sPowodowała wydanie Biuletynu Federacji (2 wydania). Obsługiwała stronę internetową
www.fssm.pl



c) Komisja ds. Finansowych (Jan Kruszyński, E. Grzegorczyk, D. Magadzio). W 2014 roku
Deonizy Magadzio został zastąpiony przez Urszulę Wojnowską - księgowa FSSM RP.

W tym czasie komisja zbierała środki finansowe od członków Federacji, Przygotowywała
preliminarze budżetowe i sprawozdania finansowe oraz rozliczenia w urzędzie skarbowym.

2) 2OL6-2a18 - Przeprowadzona ocena funkcjonowania komisji stałych FSSM wykazała brak
aktywnoŚci w działaniach zespołów co spowodowało, że na przełomie 2016 /2oL7 dokonano

Przebudowy komisji Federacji poprzez zmodyfikowanie zadań oraz zmianę osobową.
Aby zapewniĆ Środki finansowe na planowane działania Federacji oraz Komitetu lnicjatywy
Ustawodawczej FSSM RP utworzono konto ,,DAROWIZNA", z którego środki przeznaczone
były tylko na walkę z,,ustawą represyjną".

Powołano zespoły ds. ustaw obniżających świadczenia emerytalno-rentowe
żołnierzy ifunkcjonariuszy oraz ich rodzin w składzie:
a) zespół ds. Public Relations (D. Sierocki),

b) zespół ds. planowania, zapytań publicznych i petycji (W. Baraniewicz)
c) zespół ds. kontaktów z organami władzy, partiami, organizacjami (L. Szreder),
d) zespół ds. prawnych (D. Deptała),

e) zespól ds. technicznych (B. Łukasiewicz).

f) zespól ds. działań Komitetów Protestacljnych FSSM RP (l. Kłucińska).

ZesPoły te w pełni zrealizowały postawione przed nimi zadania, w szczególności:
- dokonano oceny sytuacji politycznej ,,kto wróg, kto przyjaciel",
- opracowano kilkanaście opinii prawnych nt. ,,ustawy represyjnej'',
- skierowano kilkadziesiąt zapytań prawnych do instytucji państwowych,
- przekazano kilkanaŚcie informacji do instytucji międzynarodowych (europejskich i oNZ),
- opracowano różne warianty wzorów odwołań od decyzji ZER MSW
- zabezpieczono organizacyjnie spotkania w terenie,
- utworzono,,białą księgę" dot. śmierci na skutek,,ustawy represyjnej''

Ponadto zreorganizowano Zespół medialny. Powołano na rzecznika Federacji Beatę
Kornacką, a przebudowę strony internetowej powierzono grupie (Piotr Wojtyński, Krzysztof
Jakubski i Wacław Feryniec). Wprowadzono problematykę Federacji na portale
społecznościowe (FACEBOOK oraz TW|TTER).

Na Przełomie 2017 /2O18, aby poprawić funkcjonaln ośc, zreorganizowano komisje i zespoły:
1) Komisja medialna (zespól medialny, część zespołu ds. techniczhych),
2) Komisja prawna (komisja prawno-statutowa, zespół ds. prawnych)

3) komisja finansowa (komisja ds. finansowych, cześć zespołu ds. technicznych)
4) Komisja organizacyjna (komitet organizacji lll Kongresu, część zespołu technicznego
Ponadto działają :



1) zespól ds. kontaktów z organamiwładzy, partiami, organizacjami, związkami zawodowymi,
2) koordyn ator Kom itetów p rotestacyj nych (,, biała księga" )

V. Komitet lniciatvwv Ustawodawczej FSSM RP

Po uchwaleniu,,ustawy represyjnej" Zarząd Federacji na posiedzeniu w dniu
t9,0L2OL7 r. postanowił powołać KlU, którego zadaniem będzie przygotowanie i złożenie do
Sejmu projektu zmiany ,,ustawy o zaopatrzeniu emerytalnym funkcjonariuszy .....oraz ich

rodzin" .

Do składu KlU FSSM RP zaproszono Andrzeja Milczanowskiego, Henryka Majewskiego,
Marka Chmaja, Adama Rapackiego, Jerzego Stańczyka, Marka Działoszyńskiego, Mirosława
Gawora, Marka Dukaczewskiego, Janusza Zemke, Andrzeja Rozenka, Franciszka Puchałę,
Katarzynę Piekarską, Stanisława Wziątka, Tadeusza Frydrycha, Zdzisława Czarneckiegą
Antoniego Dudę, Adama Miksiewicza, Janusza Kwiecień, Henryka Budzyńskiego, Andrzeja
Kapkowskiego, Macieja Niepsuja, Jerzego Matusika, Wiesława Baraniewicza, lrenę Kłucińską i
Piotra Calińskiego.

Projekt zmiany ,,ustawy o zaopatrzeniu emerytalnym funkcjonariuszy .....oraz ich
rodzin" przygotował zespół prawny Federacji w konsultacji z kancelaria prawną Pietrzak i

wspólnicy.

Akcja zbierania podpisów została poprzedzona przygotowaniem organizacyjnym:
- powołano około 100 komitetów protestacyjnych na terenie kraju,

- przeszkolono ,,aktyw" komitetów protestacyjnych w soczewce k/płocka,
- przygotowano wzory do zbierania podpisów,

- nagłośn iono medialn ie podejmowane działa nia,

- uzyskano wsparcie partii politycznych. szczególnie zaangażował się aktyw sLD.

Członkowie KlU, w szczególności (Rozenek, Czarnecki, Dukaczewski, Rapacki

i Majewski) uczestniczyli w 64 spotkaniach organizowanych na terenie Kraju. W spotkaniach
tych uczestniczyło około 12.000 osób. Należy podkreślić, iż udział brali także politycy po,

Nowoczesnej, PSL, UED. Tylko w jednym spotkaniu (Jelenia Góra) uczestniczył polityk piS.

Federacja w latach 2Ot6 - 2Ot8 zorganizowała 7 zgromadzeń publicznych pod

Sejmem w obronie honoru i godności zołnierza i funkcjonariusza oraz przeciwko ,,ustawie
represyjnej", Liczba uczestników tych zgromadzeń była poniżej oczekiwań. Oscylowała okoto
1.000, ztym, że większość to zorganizowane grupy z Kraju.

Zbieranie podpisów rozpoczęliśmy 12 października 2OL7 r., a zakończyliśmy w dniu
1,1 stycznia 20L8 r., przy aktywnym wsparciu struktur organizacyjnych organizacji
wchodzących w skład Federacji oraz struktur terenowych SLD zebraliśmy 25o.ooo podpisów,

które przedstawiciele KlU przekazali do Kancelarii Sejmu.

W dniu 22 marca 2018 r. odbyło się pierwsze czytanie złożonego projektu ,,ustawy..".
Nalezy podkreŚliĆ , że w trakcie burzliwej debaty sejmowej posłowie opozycji stanęli po

Naszej stronie. Głosami większości parlamentarnej projekt nie został skierowany do prac



w komisjach sejmowych. Jest to sygnał, że w tej kadencji Sejmu nie możemy liczyć na zmianę
tego haniebnego aktu prawnego.

vl. oczekiwanie członków Federacii
po zapoznaniu się ze sprawozdaniami na l kongres, kongres Nadzwyczajny,
ll Kongres oraz aktualnie trwający lll Kongres oczekiwania Naszych członków nie zmieniają

się i dotyczą:
, zabezpieczenie godnego życia i zabezpieczenie medyczne emerytów mundurowych,
- oddolnej, bezpośredniej demokracji, mobilizujqcej do walki o poprawę bytu,
- re p re ze nta cj i,, pol iĘcz n ej" ch ro n i qcej i nte re sy ś ro d ow i sk m u n d u rowygh,

- szacunku dla tych, ktorzy z narażeniem życia pracowali dla Ojczyzny
iSpołeczeństwo,

-,, z a g os p od o row a n i a" pote n cj ału e m e rytów m u n d u rowy ch.

Vl]. Zakończenie

Upływająca kadencja władz FSSM RP przypadła na szczególny okres po transformacji
ustrojowej w 1989 r. ,,Dobra zmiana" w swoim programie zamierza przebudować Polskę nie
tylko w zakresie ustroju politycznego, gospodarczego, ale również w zakresie świadomości
społecznej. Wszyscy, którzy otarli się o PRL będą dla nich wrogiem. PiS jak kazda władza
autorytarna musi mieĆ ,,swojego wroga" Czy się to nam podoba, czy nie, jesteśmy
zakwalifikowani. Mam nadzieję, że nie dożyjemy czasów o których w swoich wspomnieniach

Pisał niemiecki pastor Martin Niemoller ,, Kiedy przyszli po komunistów , nie protestowałem.
Nie byłem przecież komunistq. Kiedy przyszli po Żydów, nie protestowałem. Nie jestem

PrzecieŻ Zydem. Kiedy przyszli po socjaldemokratów , nie protestowałem. Nie byłem przecież
socjaldemokratq, Kiedy przyszli po zwiqzkowców, nie protestowałem. Nie byłem przecież
zwiqzkowcem. Kiedy przyszli po mnie, nikt nie protestował. Nikogo już nie było". Ta smutna
wypowiedz niemieckiego pastora, niech będzie dla Nas wszystkich przestrogą.

Musimy byĆ postrzegani jako związek organizacji potrafiący się odnaleźć w tych
nieprzyjaznych dla Nas czasach, dlatego musimy dostosowywać się do otaczającej Nas
rzeczYwistoŚci, poprzez zmiany organizacyjne oraz zmiany zadań. Jednym z ważniejszych
błędów lll Rzeczypospolitej było zaniedbanie w budowie,,społeczeństwa obywatelskiego"

W Prawidłowo działającym społeczeństwie obywatelskim funkcjonują trzy sektory:
- władza na szczeblu centralnym oraz lokalnym (udział aktywny w wyborach),
- gospodarka (udział w działalności gospodarczej oraz podziale subwencji),
- działania w zakresie publicznym (każdy na swoim terenie).

Zasob wiedzy, doświadczenia, pasje oraz zainteresowania członków Naszych

organizacji moŻe przyczyniĆ się do budowy autorytetu Federacji. Nie powinniśmy być
anonimowi. BądŹmy aktywni w działalności społecznej. Nadrzędnym celem naszych dzialań
ma byĆ dobro Środowisk mundurowych, niezależnie od koloru munduru jaki nosiliśmy. Należy
byĆ otwartym w sposób mądry i wyważony na wszelkie inicjatywy polityczne służące walce o



interesy Naszego Środowiska oraz lokalnych społeczeństw w których żyjemy. Myśmy się do
polityki nie pchali, to polityka sama przyszla do Nas. Federaila zrzesza Nas niezależnie od
poglądów politycznych, ideowych, światopoglądowych. Poprzez organizację, sprawność
i skutecznoŚĆ działania stajemy się atrakcyjnym partnerem w wyborach (samorządowych,

parlamentarnych, prezydenckich) i tam musimy szukać szansy obrony naszych interesów
grupowych i indywidualnych. Nic o Nas bez Nas - dewiza ta powinna towarzyszyć Nam

w kazdym podejmowanym działaniu indywidualnym i grupowym.

Prezydent
F e d e ra cj i Stow a rzy sz e ń SłyĄb M t4:l d u rowy c h R P
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zdzisław czarnecki
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